
MEPO Forum / 科技文摘
[人社科學]  台灣地名歷史資料庫建制完成

gustav / January 17, 2009 02:35PM

[人社科學]  台灣地名歷史資料庫建制完成
[人社科學] 台灣地名歷史資料庫建制完成

中研院於2009年1月12日宣佈，台灣地名查詢資料庫建制完成，只要有民居之處，地名位置、地名譯寫以及地名形成
歷史都可以在網上查詢 。

2000年受內政部委託，中研院人文社會科學研究中心及計算中心執行「臺灣地區地名查詢系統建置計畫」，希望能
達到台灣國土資訊系統應用之目標外，同時可以強化台灣鄉土地域的文史意義以及學術研究之價值。

於2009年1月15日在「臺灣地區地名查詢系統成果發表暨學術研討會」上，完整將成果呈現於國人面前。而台灣師範
大學地理系副教授韋煙灶建議，台灣地名查詢資料庫可參考維基百科的開放式寫法，讓民眾一起來寫地名，提供有趣
的典故、照片等。

深入資訊：
1. 臺灣地區地名查詢系統建置計畫 http://placesearch.moi.gov.tw/
2. 臺灣地區地名查詢系統成果發表暨學術研討會 http://gissrv3.sinica.edu.tw/conference08/
3. 中研院新聞2009/01/12 http://db1n.sinica.edu.tw/textdb/gatenews/showpost.php?rid=2060
4. 中時電子報 2009/01/12
5. 中央社 2009/01/12 http://www.cna.com.tw/SearchNews/KWSearch.aspx

聯絡資訊
1.范毅軍，中央研究院人文社會科學研究中心地理資訊科學研究專題中心執行長，(Tel)886-2-2652-3184
2.林美惠，中央研究院總辦事處公關室 (Tel)886-2-2789-8821、(Fax)886-2-2782-1551、(M)0921-845-234

[Humanities and Social Science] Taiwan Place Names Database Is Online

Academia Sinica announced on 12th-Jan., 2009, the construction of Taiwan Place Names Database has been
complete. The place names, their translations and formation histories can be searched for online.

The "Taiwan Geographic Names Information System Establishment" project was co-executed by the Research
Center for Humanities and Social Sciences and Computing Center, AS, on behalf of The Ministry of Interior. The
project not only aimed at the accomplishment of the information system, but also at the strengthening of the
literature, historical, academic and research values of each reagin.

The database will be unveiled on 15th-Jan., 2009, at a seminar featuring theses presentations and an achievement
exhibition. The Associate Professor Yen-tsao Wei of the Department of Geography, NTNU, suggested that the
database interface could imitate Wikipedia so that through collective edition more interesting information such as
relevant stories, pictures etc. could be put in.

Further Information：
1. Taiwan Geographic Names Information System Establishment  (English)
2. Taiwan Place Names Information System Achievement Presentation and Academic Seminar
3. 中研院新聞2009/01/12  (English)
4. 中時電子報 2009/01/12
5. 中央社 2009/01/12

Contact Information:
1. I-chun Fan, Executive Director, Center for Geographic Information Science, Research Center for Humanities and
Social Sciences, Academia Sinica (Tel) 886-2-2652-3184
2. Mei-Hui Lin, Public Relations Office, Central Office of Administration, Academia Sinica (Tel) +886-2-2789-8821,
(Fax) +886-2-2782-1551, (M) 0921-845-234
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Re: [人社科學]  台灣地名歷史資料庫建制完成
我發現你選的科技文摘都很有意義耶！

讀起來真是有了解台灣最近發展的感覺。有代表性，精簡，深度也夠。
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